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ЗАГАЛЬНІ ЗБОРИ - ПЛЕНУМ КРАЙОВОЇ УПРАВИ 2011р. в ТОРОНТІ 
 
В днях 4-6 березня 2011 року в Українському Культурному Центрі в Торонті, Онтаріо відбулися 
чергові Річні Загальні Збори – Пленум Крайової Управи Спілки Української Молоді в Канаді. У 
Пленумі взяли участь 53 делеґатів i 3 гостей з десяти осередків СУМ, а саме: Вінніпеґ, Гамільтон, 
Едмонтон, Етобіко, Калґари, Міссісаґа, Монтреаль, Оттава, Ст.Кeтеринс, Торонто. 
 
Загальні Збори розпочалися молитвою і вшануванням делеґатами Пленуму хвилиною мовчанки 
пам’ять сумівців, які впродовж останнього року відійшли у вічність. В дальшому слові, голова 
КУ СУМ, Оляна Ґрод привітала делеґатів i підкреслила, що Пленум відбувається у ювілейному 
році 65 річчя відновлення СУМ в діяспорі і 20 років проголошення Акту Незалежности України і 
тому Світова Управа намітила гасло «Ми стали волі на сторожі», слова із графіки Ніла 
Хасевича. 
 
Президія Пленуму працювала у складі: Гарі Несмашний (Торонто) – голова, Адріяна Нарожняк 
(Гамільтон) – заступник голови, Ліда Єндрієвська (Торонто) і Ксеня Федина (Едмонтон) – 
секретарі.  
 
Перша частина Пленуму включала звіти Крайових Органів СУМ у Канаді, а саме:  голова, Оляна 
Ґрод звітувала за цілість Крайової Управи інформуючи делеґатів і гостей про багатогранну 
діяльність нашої Спілки протягом її першого року каденції включно з численними проєктами про 
які делеґати детальніше довідатимуться в поодиноких представленнях крайових референтів. За 
нею слідували фінансовий звіт, який відчитав авдитор Спілки, пан Богдан Пагута і звіт 
Харитативного Фонду включно з Залізним Фондом ім. М. Ґаландюка, який представив голова 
Дирекції Харитативного Фонду, Богдан Лищишин. Відтак слідував звіт Контрольної Комісії, 
який прочитала її голова, Адріяна Нарожняк, а екзекутивний директор КУ, Гарі Несмашний, 
прочитав звіт про працю Товариського Суду. 
 



 

 

Друга частина програми першого дня Пленуму охоплювала дуже цікаве представлення 
організаційним референтом КУ, Ганєю Остап’юк про заплянований все-канадський старшо-
юнацький мандрівний табір ”Стежками Піонерів” до провінції Манітоби в серпні цього року, 
який присутні прийняли рясними оплесками. Референт Дружинників, Андрея Кардаш 
представила актуальні проєкти дружинників, а саме триденний табір перед Святом Весни 
Осередків СУМ південного Онтаріо і виготовлення ковдри (quilt) з частин вишиття на зразок 
канадського клену для постійної вистави в музеї імміграції ‘Pier 21’ в Галіфаксі.  
 
На закінчення першого дня нарад делеґати взяли участь у товариській зустрічі, яка була 
зорганізована місцевим Осередком СУМ ім. ген.-хор. Р.Шухевича - Т.Чупринки в Торонто. 
 
Суботу, другий день Пленуму, розпочато двома паралельними робочими сесіями: виховна – в 
якій обговорено практичне здійснення проєкту збирання виховних матеріялів і представлення 
нового пляну проведення провідницьких семінарів і фінансова – в якій дискутовано критичне 
фінансове положення оселі СУМ Веселка і з тим пов’язані дефецитні бюджети КУ СУМ; 
пропозицію проведення все-канадської льотерії для улегшення фінансового тягару Крайовій 
Управі і на завершення нові адміністративні правила користування Харитативним Фондом.  
 
По полудні подр. Ірка Мицак завершила на минулорічному ХХІХ Крайовому З’їзді СУМ 
розпочату сесію про „Стратегічний плян комунікації для СУМу“ з метою покращати 
комунікацію як і з членством так і з нашими прихильниками і ширшою українською громадою.  

О год. 4-ій пополудні, усі учасники Пленуму перейшли до Собору св. Покрови на вул. Лідс, щоби 
брати участь у поминальній панахиді з дня загибелі ґен.-хор. Романа Шухевича – Тараса 
Чупринки і всіх героїв, членів Української Повстанської Армії, які віддали своє життя в боротьбі 
за рідну батьківщину. 

Ввечорі відбулися ”Вечорниці Весільні” зa участю творчого колективу Ліґи Українок Канади 
відділу Торонто та солістів танцювальної школи ”Барвінок” включно з забавою до якої 
пригравала оркестра ”Зірка” з Гамільтону з участю близько 350 гостей. Рівночасно відбувався 
тихий аукціон який відбувся дуже успішно. 

Неділю, 6-го березня, делеґати розпочали Святою Літургією в соборі св. Покрови, де в особливо 
теплий спосіб привітав делеґатів СУМ та побажав дальших успіхів на прославу Бога та добра 
України отець парох і рівночасно капелян Осередку Етобіко, Йосиф Жила. 

Остання частина програми Річних Загальних Зборів включала спільну сесію про надходящий 
ХVІІІ Світовий Конґрес СУМ і справи які там будуть порушені як і представлення плянів праці і 
короткi звідомлення з окремих сесій та прийняття бюджетів: 
 
Виховна Сесія - подр. І. Шмігельська 
 
а. Делеґати у виховній сесії погодилися, що підготовляючи річний плян праці, найвищий 
відсоток часу повинен бути призначений  на сумівську виховну програму; 

б. Осередки погодилися активно включaтися в плян зібрання виховних матеріялів; 



 

 

в. Осередки погодилися включaтися в плян обміну матеріялами з тим що, матеріяли повинні 
всі переходити через Крайову Управу; 

г. Під час сесії пропоновано зорганізувати робочі сесії для головних виховників як і також 
для виховників; 

ґ. Осередки погодилися, що новий формат Провідницьких Семінарів для учасників від 17 – 
21 років складатиметься з чотирьох - незалежно один від одного семінарів (modules) - які 
відбуватимуться два рази в році - перший паралельно на Заході й Сході а другий, всі 
учасники разом. Хоча, порядок участи не важний, учасники зобов’язані відбути всі чотири 
семінарі (modules) для успішного завершення циклю. 
Осередки погодилися брати на себе відповідальність гостити, по черзі семінарі. 
Пропоновано, щоби КУ покрила кошти викладачам а осередки своїм учасникам.  

 
Сесія про комунікацію - подр. І. Мицак 
 
а. Обіжники Крайової Управи повинні висилатися з канцелярії всім членам Управи, не лише 
голові. 

б. Інформація яка виходить з канцелярії КУ повинна бути приділена в одну з двох категорій 
– внутрішньо сумівські справи і зовнішньо-інформативні справи. Загальна інформація 
висилається лише до голів осередків. 

в. Осередкові обіжники повинні знаходитися на осередкових веб сторінках. Осередки 
повинні також висилати копію обіжника до голів інших осередків і до канцелярії КУ. 

г. Інформацiя яка передається батькам повинна виходити від управи осередку, а не 
різноманітних джерел. 

ґ. Пропонується Крайовій Управі розглянути інші формати передавання інформації членам 
напр. e-bulletin. 

д. Рекомендується Крайовій Управі опрацювати напрямні і правила організації (policy) 
стосовно користування новими засобами комунікації напр. ‘facebook’. 

 
Незалежно від поданих резолюцій і всіх сучасних можливостей комунікації пригадується, що 
найбільш ефективна форма комунікації – це безпосередній особистий контакт (face-to-face). 
 

Фінансова Сесія - др. І. Кошик 
 
а. Осередки погодилися відбути льотерію по всіх провінціях де існують наші осередки з 
метою улегшення Крайовій Управі фінансового дефіциту представлений в бюджетах як 
Крайової Управи так і оселі СУМ Веселка.  

б. Осередки погодилися ґарантувати продаж 10 квитків від кожного члена, при чому кошт 
квитка є по $5. 

в. Осередки погодилися до розподілу фондів на підставі 75% - Крайовій Управі і 25% 
Осередкам. 

г. Льотерія повинна відбуватися пізної осени, на початку зими з реченцем виграші призів 
при кінці місяця січня наступного 2012 року. 

 



 

 

Статутова зміна 
 

65 (б): Статутова Комісія ініціює, збирає пропозиції на зміни Статуту СУМ Канади, 
правильника організаційної побудови та інших правильників, приготовлені осередками 
або Крайовою Управою та розглядає (…….) їх і 2\3 більшістю голосів приймає рішення. 

 
 
ВЕЧОРНИЦІ ВЕСІЛЬНІ, ТИХИЙ АУКЦІОН І ЗАБАВА З НАГОДИ ПЛЕНУМУ 
 
Ввечорі 5-го березня, 2010 р. в Українському Культурному Центрі в Торонті відбувся 
товариський вечір під назвою ”Вечорниці Весільні” включно з Тихим Аукціоном та забавою. 
Офіційно вечір відкрила голова Організаційного Комітету Осередку СУМ Торонто, подр. Тамара 
Татарин  привітавши гостей та попросивши, голову Крайової Управи СУМ, подр. Оляну Ґрод до 
привітального слова. 
 
Основною частиною вечора був виступ творчого колективу Ліґи Українок Канади відділу 
Торонто та солістів танцювальної школи ”Барвінок”, які своєю програмою ”Вечорниці Весільні” 
весело розважали прусутню публіку. 
 
На тому і закінчилася офіційна частина вечора, а в дальшому для розваги присутніх гостей 
чекала забава під звуки оркестри ”Зірка”, котра забавляли чисельну публіку до самого ранку і 
можливість скласти свою пожертву беручи активну участь у Тихому Аукціоні, здобувши одну з 
численних прекрасних мистецьких українських картин, книжок, та інших призів.   
 
На кінець, голова Осередку, др. Богдан Ґоґусь, в імені управи Осередку СУМ Торонто висловив 
щиру подяку присутнім гостям не лише за їхню участь, але і безперервну підтримку нашої 
Спілки.  
 
Крайова Управа щераз дякує всім тим, які своєю співпрацею причинилися до успішного 
проведення Пленуму КУ СУМ, зокрема місцевому осередкові СУМ ім. ґен.-хор. Романа 
Шухевича – Тараса Чупринки в Торонті на чолі з др. Богданом Ґоґусем. 
 
ЧЕСТЬ УКРАЇНИ !                              ГОТОВ БОРОНИТИ ! 

 
За Крайову Управу СУМ у Канаді  

                                                                               
Оляна Ґрод                            Гарі Несмашний 
голова                          екз. Директор 
 
 
 
Залучення: 

• Оподаткування Осередків СУМ на 2011 рік  
 


